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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury i Sportu , odbytego w dniu 29.09.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w  Sali Centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 15:00 – 18:10 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony: p. Marian Chęś 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego RM  

w Więcborku p. Stanisław Piłka. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych i przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

 

część posiedzenia godz. 15:00 

 

1. Analiza wykonania budżetu Gminy Więcbork z I półrocze 2020r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w Gminie Więcbork na rok szkolny 2021/2022. 

 

II część posiedzenia - realizacja około godz. 16:00 

5. Omówienie bieżących spraw dotyczących działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku.  

6. Sprawy różne. 

 

Do powyższego porządku zaproponowano zmianę polegająca na zrealizowaniu punktu 4, jako 

punktu 1. Pozostałe punkty porządku obrad przyjęły numerację dalszą. 

Przewodniczący Komisji zarządził przegłosowanie porządku obrad po zmianach. 

 

Obecnych 13 radnych 
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Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Następnie przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki posiedzenia. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Więcbork na 

rok szkolny 2021/2022, omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

Zgodnie z art. 39a ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. – Prawo oświatowe gmina, zwracając 

rodzicom koszty przewozu dzieci, w przypadkach określonych w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 

ustawy, musi stosować wzór wprowadzony nowelizacją z dnia 16 października 2019r., przy 

pomocy którego wylicza się koszt jednorazowego przewozu. Obliczając koszt jednorazowego 

przewozu należy uwzględnić liczbę kilometrów, średnią cenę jednostki paliwa w danej 

gminie oraz średnie zużycie paliwa na 100 kilometrów dla danego pojazdu. Zgodnie z art. 39a 

ust. 3 ustawy, średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada 

gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Na potrzeby 

przygotowania niniejszej uchwały, przyjęto ceny z dnia 16 września 2021r., na podstawie 

których uśredniono wartości poszczególnych jednostek paliw. Na podstawie dokumentacji, 

otrzymanej ze stacji paliw funkcjonujących na terenie Gminy Więcbork, uśrednione ceny 

określone zostały w §1 uchwały. 

Ustala się średnią cenę jednostki paliwa w Gminie Więcbork, w roku szkolnym 2021/2022 

w wysokości: 

1) 5,36 zł za litr – w przypadku oleju napędowego; 

2) 5,84 zł za litr – w przypadku benzyny; 

3) 2,59 zł za litr – w przypadku autogazu. 
 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 13 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W kolejnym punkcie porządku posiedzenia Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk 

przedstawiła wskaźniki wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2021r. 

Sprawozdanie dostępne jest do wglądu w biurze RM oraz stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy Więcbork. 

Gmina Więcbork na dzień 01.01.2021 r. prowadziła gospodarkę finansową w oparciu  

o Zarządzenie nr 0050.99.2021 Burmistrza Więcbork z dnia 28 grudnia 2020 r. w sprawie 

projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. W dokumencie kwota projektowanych 

dochodów wynosiła: 68.372.960,00 zł, wydatków zaś – 71.772.960,00 zł. 

Budżet Gminy Więcbork na rok 2021 został uchwalony w dniu 20 stycznia 2021 r. na mocy 

Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XXIX/195/2021. Plan finansowy na dzień 

20.01.2021 r. po stronie dochodów wynosił: 68.488.560,00 zł., a po stronie wydatków: 

71.888.560,00 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2021 r. – dochody wyniosły: 

72.995.076,76 zł., wydatki zaś wyniosły: 76.395.076,76 zł. Zaplanowany deficyt budżetu na 

dzień 20.01.2021 r. wynosił: 3.400.000,00 zł. 
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W analizowanym okresie nie zmienił się. Aktualnie źródłem sfinansowania planowanego 

deficytu są przychody pochodzące z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w wysokości 

2.010.368,00 zł oraz środków, o których mówi art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych w wysokości 1.389.632,00 zł. 

 Plan dochodów w I półroczu 2021 r. zwiększył się o kwotę 4.622.116,76 zł 

 Plan wydatków w I półroczu 2021 r. zwiększył się o kwotę 4.622.116,76 zł,  

 Na dzień 30.06.2021 r. budżet gminy zamknął się nadwyżką w wysokości 8.481.058,50 zł. 
Dochody majątkowe wykonano w wysokości 4.131.524,51 zł. Plan finansowy został 

zrealizowany w 44,64%. W I połowie roku wpłynęły środki z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych na realizację następujących zadań: 

1. Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku – 

kwota 2.700.000,00 zł (realizacja 2021r.), 

2. Budowa świetlicy wiejskiej w Wituni – kwota 825.000,00 zł (przewidywany okres 

realizacji 2022/2023), 

3. Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej we wsi Pęperzyn, gmina Więcbork 

(przewidywany okres realizacji 2023 r.). 

Pozostałe dochody w kwocie 206.524,51 zł uzyskano z gospodarowania mieniem gminnym. 

Niewykonaną część dochodów majątkowych stanowią płatności ze środków UE, z budżetu 

państwa i dotyczą inwestycji, które są w trakcie realizacji i realizację planu ocenia się jako 

niezagrożoną. 

Dochody bieżące wykonano w wysokości 37.063.277,39 zł. 

Wykonane wydatki majątkowe stanowią 5,56% wydatków wykonanych ogółem  

i 14,29% założonego planu na wydatki inwestycyjne. Niski % wykonania planu w zakresie 

wydatków majątkowych wynika z faktu, iż w trakcie realizacji są zadania inwestycyjne  

tj. przebudowa i rozbudowa Sali gimnastycznej przy SP nr 1 w Więcborku (zaplanowana 

kwota 4.031.800,00 zł), budowa kanalizacji sanitarnej między ul. Złotowską i Kościuszki  

w Więcborku (zaplanowana kwota 729.551,00 zł). Ponadto, przed realizacją są zadania 

drogowe na łączną kwotę 4.653.716,30 zł. Na dzień 30.06.2021 r. w inwestycjach drogowych 

wydatkowana została kwota stanowiąca około 0,38% planu. Realizacja pozostałych 

inwestycji trwa bądź rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast zrealizowane wydatki 

bieżące uzależnione są od pozyskanych dochodów bieżących (plan wydatków bieżących 

zrealizowano w 48,52%). Wykonanie planu dochodów bieżących przekracza 55,15% co 

wpłynęło pozytywnie na realizację założonych zadań w I półroczu br. 

Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na te 

zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. 

 
Realizacja dochodów dotyczących zadań realizowanych w I półroczu 2021 r. przez 

gminę na podstawie porozumień z jednostkami samorządu terytorialnego  

Są to dotacje z budżetu Województwa Kujawsko-Pomorskiego jakie Gmina Więcbork ma 

otrzymać: 

1. na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „„Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 

020215C Górowatki - Klarynowo - Borzyszkowo o długości 0,800 km - II ETAP”. 

2. jako pomoc finansowa w 2021 roku dla gmin z przeznaczeniem dla spółek wodnych na 

bieżące utrzymanie urządzeń melioracji wodnej. 

Zadanie opisane w pkt 1 będzie zrealizowane i rozliczone w II półroczu br. Natomiast dotacja 

dla spółek wodnych nie zostanie Gminie udzielona. W II półroczu nastąpi korekta planu.  

 

Skutki obniżenia stawki podatku od nieruchomości przez Radę Miejska w I półroczu 2021 r. 
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wyniosły 719.686,40 zł. Skutki obniżenia stawki podatku rolnego i leśnego przez Radę 

Miejska w I półroczu 2021r. nie wystąpiły. 

Skutki z tytułu obniżenia stawki podatku od środków transportowych przez Radę Miejską 

w I półroczu 2021 r. wyniosły 43.666,45 zł. 

Dane odnośnie ilości i rodzaju zastosowanych ulg ustawowych, umorzeń podatku, odroczeń 

terminów płatności oraz zastosowania pomocy w rozłożenia płatności na raty: 

1. Umorzenia zaległości podatkowych osobom fizycznym w I półroczu 2021 r. - łącznie 

złożonych 

zostało 24 wnioski. Pozytywnie rozpatrzony został 13 wniosków na kwotę 59.654,76 zł: 

a) 5 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku rolnego – pozytywnie rozpatrzono 3 

wnioski 

(kwota umorzenia 1.542,76 zł). Negatywnie rozpatrzono również 0 wniosków, natomiast w 2 

wnioskach umorzono postępowanie, 

b) 17 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku od nieruchomości. – pozytywnie 

rozpatrzono 

8 wniosków (kwota umorzenia 54.687,00). Negatywnie rozpatrzono 0 wniosków, bez 

rozpatrzenia 

pozostawiono 3 wnioski i dla 6 wniosków postępowanie zostało umorzone, 

c) 1 wniosek dotyczył umorzenia zaległości podatku leśnego, który został rozpatrzony 

pozytywnie (kwota 

umorzenia 5,00 zł), 

d) 1 wniosek dotyczył umorzenia zaległości podatku od środków transportowych, który został 

rozpatrzony pozytywnie (kwota umorzenia 3.420,00 zł), 

Umorzono odsetki na łączną kwotę 1.656,00 zł. 

2. Umorzenia zaległości podatkowych osobom prawnym w I półroczu 2021 r. – łącznie 

złożone zostały 3 wnioski. Pozytywnie rozpatrzono 2 na łączną kwotę 23.791,74 zł. 

Wszystkie wnioski dotyczyły umorzenia zaległości w podatku od nieruchomości. Negatywnie 

nie rozpatrzono żadnego wniosku. 

Natomiast wobec 1 wniosku postępowanie umorzono. Umorzono odsetki na łączną kwotę 

882,00 zł. 

3. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom fizycznym 

w I półroczu 2021 r.: 

- 7 wniosków rozpatrzono pozytywnie, 

- 3 wnioski pozostawiono bez rozpatrzenia, 

a) w podatku rolnym: 

- pozytywnie rozpatrzono 2 wnioski na wartość 2.188,00 zł, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 1 wniosek, 

b) w podatku od nieruchomości: 

- pozytywnie rozpatrzono 4 wnioski na wartość 9.233,03 zł, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 1 wniosek, 

c) w podatku leśnym: brak wniosków, 

d) w podatku od środków transportowych: 

- pozytywnie rozpatrzono 1 wniosek na wartość 4.092,00 zł, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 1 wniosek. 

Odroczono, rozłożono na raty odsetki na łączną kwotę 420,00 zł. 
 

4. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom prawnym w I półroczu 

2021 r. – brak wniosków. 

Dane dotyczące odroczeń i rozłożenia na raty podatku osobom fizycznym nie pokrywają się 

z danymi wykazanymi w sprawozdaniu RB-27S za I półrocze 2021 r. Powyżej ujęte zostały 

wszystkie wnioski, które zostały rozpatrzone w I półroczu br. Natomiast w sprawozdaniu 

uwzględniono jedynie te ulgi, których realizacja (płatność) przebiegać będzie po wskazanym 

w dokumencie okresie sprawozdawczym tj. po I półroczu 2021 r. (bez względu na datę 

udzielenia ulgi).W celu ściągnięcia zaległości prowadzone jest postępowanie egzekucyjne. Na 
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zaległości systematycznie wysyłane są upomnienia, a także wystawiane są tytuły 

wykonawcze. Realizacja tytułów przez poborcę skarbowego i komornika przebiega powoli. 

W I półroczu 2021 r. wysłano upomnienia: 

- na osoby fizyczne w ilości 109 na kwotę 92.173,17 zł., 

- na osoby prawne w ilości 12 na kwotę 50.496,95 zł, 

- dla zaległości podatkowych od środków transportu w ilości 16 na kwotę 48.602,61 zł.  

W I półroczu 2021 r. wystawiono tytuły wykonawcze: 

- na osoby fizyczne w ilości 58 na kwotę 53.336,14 zł. 

Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych są przekazywane z Min. Fin. do dnia  

10 każdego miesiąca, natomiast udziały w podatku dochodowym od osób prawnych 

przekazywane są przez Urzędy Skarbowe. Udziały w podatku dochodowym od osób 

fizycznych w stosunku do czasookresu, który podlega analizie i do planu nie zostały 

wykonane w wysokości 87.904,50 zł. Natomiast wysokość dochodów z tytułu udziałów  

w podatku dochodowym od osób prawnych ocenie się jako zadowalający. 

 

Stan wykonania inwestycji w I półroczu 2021 r. przedstawia się następująco: 

1. Budowa sieci wodociągowej relacji Runowo Krajeńskie – Zgniłka - zadanie przed 

realizacją, 

2. Budowa chodnika we wsi Borzyszkowo – zadanie ma być realizowane w formie pomocy 

finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego; zadanie jest przed realizacją, 

3. Budowa chodnika w Sypniewie – zadanie w trakcie realizacji, zakupiono część materiału 

drogowego, prace budowlane będą wykonywać pracownicy Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

4. Budowa drogi i sieci kanalizacji deszczowej przy ul. Ogrodowej we wsi Witunia 

(dokumentacja techniczna) – zadanie jest przed zleceniem opracowania dokumentacji, trwa 

opracowywanie mapy sytuacyjno-wysokościowej, 

5. Budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej – część ulic: Szlaku 

Bursztynowego od km 0+018,81 – do km 0+486,01, Pomorskiej od km 0+388,78 –do km 

0+542,48 i L. Białego w Więcborku od km 0+000,00 – do km 0+078,34 – na dzień 

30.06.2021 r. trwała procedura wyłonienia wykonawcy zadania, 

6. Budowa dróg wraz z chodnikami i odwodnieniem we wsi Runowo Kr. – zadanie w 

trakcie realizacji, prace budowlane wykonują pracownicy Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

7. Budowa kanalizacji deszczowej w Runowie Krajeńskim – zadanie jest przed 

przetargiem na roboty budowlane, 

8. Budowa sieci kanalizacji deszczowej i zbiornika retencyjnego w Sypniewie - zadanie 

jest przed 

przetargiem na roboty budowlane, 

9. Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki - Klarynowo – 

Borzyszkowo o długości 0,800 km - II ETAP - zadanie jest przed przetargiem na roboty 

budowlane, opracowano dokumentację techniczną i dokonano zgłoszenia prac w Starostwie 

Powiatowym w Sępólnie Kraj., 

10. Wykup gruntów – zadanie w trakcie realizacji, 

11. Zakup i montaż witaczy dla Gminy Więcbork (5 szt.) – umowa z wykonawca zadania 

została podpisana i zostanie zrealizowane do końca września br., 

12. Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku o funkcji 

niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. Rybacka 11A  

w Więcborku) – zadanie zrealizowane, 

13. Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0. – zadanie w trakcie realizacji, 

14. Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1  

w Więcborku – został rozstrzygnięty przetarg na wykonawcą zadania, umowa została 

podpisana, 

15. Zakup i montaż budynku blaszanego gospodarczego wraz z utwardzeniem kostka 

brukową 

przy Szkole Podstawowej w Pęperzynie – zadanie przed realizacją, 

16. Zakup i montaż monitoringu w Szkole Podstawowej nr 2 im. K. Makuszyńskiego 
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w Więcborku (część piwniczna) – zadanie przed realizacją, 

17. Budowa klatki schodowej w Filii Przedszkola Gminnego w Sypniewie – zadanie przed 

realizacją, 

18. Zakup zestawu 3 kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola 

Gminnego 

w Więcborku – zadanie przed realizacją, 

19. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej między ul. Złotowską i Kościuszki w Więcborku 

- został 

rozstrzygnięty przetarg na wykonawcą zadania, umowa została podpisana, 

20. Budowa oświetlenia drogowego na ul. W. Witosa we wsi Witunia – zadanie przed 

przetargiem 

na roboty budowlane, 

21. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork – zadanie w trakcie 

realizacji, 

22. Dofinansowanie do budowy studni wierconych – w I półroczu br. wpłynęły 2 wnioski, 

które spełniły warunki formalne; wypłata dofinansowania nastąpi w II połowie roku, 

23. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – wypłata dotacji 

następuje na bieżąco w oparciu o złożone i pozytywnie rozpatrzone wnioski, w I półroczu br. 

sfinalizowano 9 wniosków, 

24. Budowa studni głębinowej na boisku sportowym w Sypniewie – zadanie przed 

realizacją, 

25. Budowa świetlicy wiejskiej we wsi Witunia – w br. zaplanowane jest wykonanie 

dokumentacji 

technicznej zadania, która została już zlecona, 

26. Rozbudowa i przebudowa świetlicy wiejskiej we wsi Jeleń - w br. zaplanowane jest 

wykonanie dokumentacji technicznej, opracowana jest mapa do celów projektowych, 

27. Rozbudowa i przebudowa świetlicy wiejskiej we wsi Pęperzyn - w br. zaplanowane 

jest wykonanie dokumentacji technicznej, opracowana jest mapa do celów projektowych, 

28. Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie – zadanie zrealizowane, 

29. Dotacja dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku na modernizację sali 

kinowej w budynku MGOK – zadanie przed realizacją, 

30. Budowa siłowni zewnętrznych „plenerowych” w miejscowościach Jastrzębiec  

i Suchorączek – opracowana została dokumentacja techniczna i dokonano zgłoszenia robót  

w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Kraj., zadanie jest przed realizacją robót budowlanych,  

31. Doposażenie plaży miejskiej w Więcborku - opracowana została dokumentacja 

techniczna i dokonano zgłoszenia robót w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Kraj., zadanie 

jest przed realizacją robót budowlanych, 

32. Zagospodarowanie części nabrzeża Jeziora Więcborskiego - w br. zaplanowane jest 

wykonanie dokumentacji technicznej, opracowana jest mapa do celów projektowych. 

 

Należności i zobowiązania na dzień 30.06.2021r. 

Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 24.029.462,26 zł, w tym 

wymagalne: 5.318.240,70 zł. Na powyższe kwoty składają się należności następujących 

jednostek: 

 

Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku 

dotyczą funduszu alimentacyjnego i ich windykacja powierzona została komornikowi 

sądowemu. Wyjaśnienia dotyczące rodzaju i ściągalności należności wymagalnych Urzędu 

Miejskiego w Więcborku omówione zostały w części dotyczącej działu 756. Windykacja 

dochodów z tytułu czynszów komunalnych (głównie czynszów za lokale mieszkalne) 

powierzona została zarządcy nieruchomości tj. ZGK Sp. z o.o. w Więcborku. Systematycznie 

dokonywana jest weryfikacja stanu zaległości i podejmowane są czynności windykacyjne. 

Należności wymagalne nie występują w MGOK w Więcborku, M-G Bibliotece w Więcborku 

i ŚDS w Więcborku. Natomiast należności wymagalne w BOOS w Więcborku to kwota 
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zaległych płatności z tytułu odpłatności za pobyt w placówkach wychowania przedszkolnego 

(5.308,26 zł), należności z tytułu odpłatności za posiłki w szkole (25,92 zł), należności  

z tytułu rozliczenia stypendiów dla uczniów (627,10 zł), należności z tytułu najmu 

pomieszczeń (254,13 zł), należności z tytułu rozrachunków z dostawcami (41,66 zł), 

należności od byłego pracownika/zleceniobiorcy (507,12 zł). 

 

Zobowiązania według tytułów dłużnych (RB-Z) na dzień wskazany powyżej ogółem 

wynosiły: 3.624.953,23 zł.  

Zobowiązania na dzień 30.06.2021 r. wynosiły ogółem 13.624.953,.23zł., co stanowi 18,67% 

w stosunku do planowanych dochodów. 

Wpływy należne budżetowi państwa w I półroczu 2021 r. realizowano następująco: 

- w rozdziale 75011 na plan 100,00 zł wykonano 310,00 zł. Są to dochody z tytułu opłacenie 

wniosków za udostępnienie danych osobowych. Odprowadzono do budżetu państwa 294,50 

zł, co stanowi 294,50%, 

- w rozdziale 85203 na plan 7.900,00 zł wykonano i odprowadzono do budżetu państwa 

1.725,36 zł, co stanowi 21,84%, 

- w rozdziale 85228 na plan 6.400,00 zł wykonano 3.163,92 zł i odprowadzono do budżetu 

państwa 2.835,62 zł, co stanowi 49,44%, 

- w rozdziale 85502 na plan 79.000,00 zł wykonano 127.584,66 zł, co stanowi 161,50%  

(w tym, odprowadzono do budżetu kwotę 106.206,42 zł). 

- w rozdziale 85503 na plan 0,00 zł wykonano 27,63 zł i odprowadzono do budżetu państwa 

35,00 zł. 

Podsumowując, na łączny plan w zakresie dochodów z tytułu realizacji zadań zleconych  

z zakresu administracji rządowej wynoszący 93.400,00 zł wykonano 132.811,57 zł, w tym 

odprowadzono do budżetu państwa łączną kwotę 111.096,90 zł. 

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa (WPF) uchwalona została Uchwałą nr XXIX/196/2021 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 20 stycznia 2021 r. Dokument swym okresem obejmuje 

lata 2021- 2024. 

W analizowanym okresie dokonano zmian w WPF na podstawie: 

1. uchwały nr XXXII/230/2021 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 31.03.2021r., 

2. uchwały nr XXXV/254/2021 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30.06.2021r. 

Uchwałą z dnia 31.03.2021 r. zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2021 roku  

z powodu zmian budżecie Gminy. Dochody bieżące na 2021 r. wzrosły o kwotę 697,142,70 zł 

(głównie dotacje z Budżetu Państwa, środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej, rekompensata za niepobieranie opłaty targowej), dochody majątkowe 

uległy zmniejszeniu o kwotę 213.903,00 zł (dot. zadania „Budowa infrastruktury rekreacyjno 

- turystycznej na trenie Gminy Więcbork”; Jest to zadanie, które miało być realizowane  

z dofinansowaniem ze środków z budżetu UE. Jednak z uwagi na brak ogłoszenia stosownego 

konkursu nie ma możliwości wykonać i rozliczyć to zadanie w br. ) . 

Wzrost dochodów pociągnął za sobą wzrost wydatków. Wydatki bieżące zwiększyły się  

o kwotę 687.542,70 zł (m.in. sfinansowanie pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów; przeznaczenie środków na opracowanie strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 

2021-2027), a wydatki majątkowe zmniejszyły się o kwotę 204.303,00 zł (m. in. w związku  

z rezygnacją z realizacji w/w zadania inwestycyjnego). 

Wykaz przedsięwzięć realizowany w latach 2021-2024 pozostał bez zmian. 

Uchwałą z dnia 30.06.2021 roku zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2021 roku  

z powodu zmian w budżecie Gminy. Dochody bieżące wzrosły o kwotę 1.964.062,06 zł. (m. 

in. dotacje z Budżetu Państwa i UE, odszkodowanie, opłaty, podatki i wpływy z rozliczeń  

z lat ubiegłych), dochody majątkowe zwiększyły się o kwotę 2.059.215,00 zł. (m.in. środki  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa 

dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej – część ulic: Szlaku Bursztynowego od 

km 0+018,81 – do km 0+486,01, Pomorskiej od km 0+388,78 –do km 0+542,48 i L. Białego 

w Więcborku od km 0+000,00 – do km 0+078 oraz dotacja celowa z samorządu 
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Województwa Kujawsko-Pomorskiego). Wzrost dochodów pociągnął za sobą wzrost 

wydatków. Wydatki bieżące zwiększyły się o kwotę 1.323.703,06 zł (m.in. zabezpieczenie 

środków na remont drogi w kierunku plaży w Więcborku i drogi w Śmiłowie oraz 

zabezpieczenie środków w celu realizacji umowy z firmą za usługi doradztwa podatkowego  

w związku z prowadzonym postępowaniem podatkowych w sprawie wymiaru podatku 

od nieruchomości). Natomiast wydatki majątkowe wzrosły o kwotę 2.699.574,00 zł (m. in.  

w związku realizacją w/w zadania dofinansowanego z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg). 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Stanisław Wegner zapytał, czy w związku z sytuacją pomiędzy UE, a Polską nie ma 

zagrożenia, co do uzyskania dotacji ze środków UE na realizację zaplanowanych inwestycji.  

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie ma takiego zagrożenia. Środki zaplanowane  

w budżecie Gminy Więcbork, a związane z dofinansowaniem inwestycji ze środków UE są 

zabezpieczone stosownymi umowami. Pocieszające jest też to, że dotyczą one starej 

perspektywy, czyli lat 2014-2020. 

 

Radny Władysław Rembelski mówił, że z informacji przedstawionej na piśmie odnośnie 

wykonania budżetu zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków oraz z informacji ustnej 

Skarbnik Gminy Więcbork, nie wynikają żadne zagrożenia. Po stronie dochodów i wydatków 

zagrożenia takie pojawiły się na początku roku i związane z udziałem w podatku 

dochodowym od osób fizycznych, których wykonanie mogło być zagrożone. Jednakże na 

półrocze sytuacja w tym zakresie wygląda całkiem nieźle, nawet lepiej niż w latach 

poprzednich. Do tego wykonania nie wnosi żadnych uwag, jest ono prawidłowe i przebiega 

zgodnie z planem finansowym na rok 2021 uchwalonym przez Rade Miejską w Więcborku. 

Radny poprosił tylko o przybliżenie kwestii kształtowania się rozchodów w I półroczu 2021r. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że kwota rozchodów, to wartość 1.513.828,64 zł. Kwota 

ta nie została rozpita, ale jest to związane z tym, że na koniec roku w grudniu Gmina ma do 

wykupu obligacje. Obligacje te mogą być na poziomie, albo 1.100.000,00 zł, albo 

1.200.000,00 zł. w I półroczu spłacono pożyczki w wysokości 30.289,64 zł. Natomiast raty  

w Banku Spółdzielczym na wartość 140.460,00 zł. Kwotę spłaty rat kredytu należy pomnożyć 

razy dwa mając na względzie spłatę w drugim półroczu. Z kolei kwoty pożyczki nie można 

pomnożyć w ten sposób ponieważ dwie pożyczki już zostały spłacone: jedna w kwietniu, 

druga w lipcu. Plan finansowy wykupu obligacji wynosi bodajże 1.100.000,00 zł lub 

1.200.000,00 zł i to zgodnie z harmonogramem nastąpi w miesiącu grudniu. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2021r. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Skład Komisji uzupełniła radna Beata Kopta /obecnych 14 radnych/ 

 

Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2021, 

 

Zmiany dotyczyły: 
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 1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.63.2021 z dnia 16 września 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85415 o kwotę 68.217,00 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3260. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody  Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.65.2021 z dnia 24 września 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 o kwotę 70.029,00 zł z przeznaczeniem 

na zadania z zakresu spraw obywatelskich w związku z rozliczeniem dotacji na podstawie 

ilości spraw wykonanych do końca sierpnia 2021 r. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4010, §4210, §4260, §4270, §4300 i §4410. Dodatkowo dokonuje się 

zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §4710 a §4210 o kwotę 1.530,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup fotela biurowego dla pracownika oraz trzech osłon ochronnych  

z pleksy na biurka pracowników. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.53.2021 z dnia 13 sierpnia 2021r. zwiększającego 

plan dotacji (§2030 i §6330) w rozdz. 75814 o kwotę odpowiednio wynoszącą 97.395,89 zł 

(§2030) i 21.808,54 zł (§6330) z przeznaczeniem na zwrot części wydatków wykonanych w 

ramach funduszu sołeckiego w 2020r. 

4. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 16 września 2021r.  

nr ST5.4751.10.2021.6g zwiększającego plan subwencji oświatowej o kwotę 46.200,00 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie zajęć wspomagających uczniów w opanowaniu  

i utrwalaniu wiadomości i umiejętności z wybranych obowiązkowych zajęć edukacyjnych  

z zakresu kształcenia ogólnego oraz zajęć z języka mniejszości narodowej, języka mniejszości 

etnicznej i języka regionalnego. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w rozdziale 80101 w §4010. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0970 o kwotę 1.080,00 zł  

w związku ze zwrotem do producenta palet euro jakie były zakupione wraz z kostką 

betonową w br. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75615§2680 o kwotę 4.350,00 zł  

w wyniku przekazanych środków stanowiących rekompensatę utraconych dochodów  

z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością skarbu państwa, 

gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych 

oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0270 o kwotę 27.070,00 zł  

w związku z wpływem części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  

w obrocie hurtowym. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w rozdziale 85154 w §4010, §4110 i §4120. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 2.000,00 zł w 

związku z otrzymaniem przez Sołectwo Runowo Kraj. darowizny od SBN Sp. z o.o.  

w Runowie Kraj. na zakup materiału drogowego na drogi w sołectwie. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 60016 w §4210. 

9. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 w §0950 o kwotę 371,00 zł  

w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkody w majątku Szkoły Podstawowej  

w Zakrzewku. Odszkodowanie przeznacza się na zakup materiałów niezbędnych do 

likwidacji szkody 80101 §4210. 

10. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 80101 w §2460 w związku z podpisaną umową 

z WFOŚiGW w Toruniu na dofinansowanie w ramach Programu Piorytetowego Edukacja 

ekologiczna 2021 organizacji konkursu plastycznego w Szkole Podstawowej w Sypniewie 

pn.: „Nadajemy nowe życie odpadom – tworzymy przedmioty użytkowe”. Środki mają zostać 

przeznaczone na nagrody w konkursie 80101 §4190. 
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11. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4210 i §4300) 

budżetowych w rozdz. 85195 o kwotę 3.000,00 zł dokonano w związku z wpływem środków 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego 

punktu zgłoszeń transportowych i informacji o szczepieniach. 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 w §0950 o kwotę 6.922,00 zł 

w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkody w oświetleniu ulicznym na ul. Plażowej 

w Więcborku. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w §4210 z przeznaczeniem na zakup materiałów do likwidacji szkody. 

13. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku  

z podpisaniem aneksu nr 4 do umowy partnerskiej z Województwem Kujawsko-Pomorskim 

na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”. Zadanie to jest 

dofinansowane z budżetu UE. Po stronie dochodów w rozdziale 75095 §6257 zwiększa się 

plan o kwotę 9.348,00 zł, natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 10.974,00 zł (§6057 

i §6059). Aneks wynika z konieczności uwzględnieniem w br. środków niewykorzystanych w 

projekcie w 2020r. 

14. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75816 w §6290 o kwotę 400.000,00 

zł w związku z otrzymaniem środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na 

przebudowę świetlicy w Pęperzynie. 

15. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku  

z zakończeniem realizacji projektu z dofinansowaniem ze środków UE pn.: „Więcborski 

Przedszkolak”. Po stronie dochodów w rozdziale 80103 §2057 i 80104 §2057 zmniejsza się 

plan o łączną kwotę 139.986,00 zł. Jednocześnie dokonuje się korekty planu wydatków w 

projekcie do wartości rzeczywiście poniesionych wydatków (rozdział 80103, 80104 i 80146 – 

paragrafy z czwartą cyfrą „7” i „9”). Ostateczne koszty realizacji zadania były niższe niż 

pierwotnie zakładano i zostały rozliczone w oparciu o otrzymane wcześniej zaliczki. 

16. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0550 o kwotę 12.000,00 zł (wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

75601§0350 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75616§0500 o kwotę 30.500,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

75616§0880 o kwotę 320,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

85502§2360 o kwotę 8.500,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

90026§0910 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

92695§0830 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z usług najmu sprzętu turystycznego w okresie 

letnim). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

17. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0760 o kwotę 4.600,00 zł (wpływ z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

75814§0920 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca VIII 2021 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu  

w następnym m-cach br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

18. W planie finansowym wydatków majątkowych w rozdziale 60016 wprowadza się nowe 

zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa wiaty gospodarczej na placu przy Urzędzie Miejskim  

w Więcborku” wartość zadania to 25.000,00 zł. 

19. W rozdziale 60095 zwiększa się plan finansowy wydatków w §4010, §4110 i §4120  

o łączną kwotę 76.128,43 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu 

zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania 

zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 
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20. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Zakup zestawu 3 

kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola Gminnego w Więcborku”  

o kwotę 4.000,00 zł w związku ze wzrostem cen stali. 

21. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 80195 §4710 

a rozdziałem 80104 §2310 o kwotę 5.000,00 zł celem pokrycia kosztów wychowania 

przedszkolnego ponoszonych przez gminy na rzecz dzieci z terenu Gminy Więcbork. 

22. W rozdziale 75085, 85415 i dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 4, 9, 10, 20, 21  

i 24 uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych 

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i planowanymi inwestycjami. 

23. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85295 w związku 

realizacją projektu „Kujawsko-Pomorska Teleopieka” z uwagi na zmianę wartości urządzeń 

do teleopieki oraz zastąpienia oprogramowania i karty SIM usługą dostępu do aplikacji. 

24.Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 85516 pn.: „Rozbudowa 

ogrodzenia przy Klubie Dziecięcym w Więcborku” z uwagi na konieczność poprawy 

bezpieczeństwa dzieci. Wartość zadania 5.000,00 zł. 

25. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92116 §2480 o kwotę 68.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dotacje dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku na 

zakup wyposażenia do budynku Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku oraz na 

pokrycie udziału własnego w projekcie dofinansowanym z Instytutu Książki „Kraszewski do 

bibliotek”. 

26. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Doposażenie 

plaży miejskiej w Więcborku” o kwotę 2.600,00 zł w związku ze wzrostem cen planowanego 

do zakupu doposażenia. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM pytała, czy wiadomo, na co zostanie wydatkowana kwota 

dofinansowania na Urząd Stanu Cywilnego w wysokości 70.000,00 zł . 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że po stronie wydatków ujęto to zostało na zakup usług 

remontowych, konkretnie remont podłogi, zakup energii elektrycznej i wody, zakup 

materiałów związanych z działalnością USC. Największe środki – ponad 40.000,00 zł 

zabezpieczono na wynagrodzenia. 

Przewodnicząca RM posila o potwierdzenie, czy są to tzw. środki wypracowane. To znaczy 

z uwagi na dużą ilość czynności wykonanych w USC. 

Dokładnie tak – odpowiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

To było jedno z Urzędów, które wykonało największą ilość czynności – Przewodnicząca 

RM 

Tak, bodajże tylko jeszcze jedno USC, bodajże z Rypina, które otrzymało więcej 

dofinansowania. Chodzi o województwo Kujawsko-Pomorskie – Skarbnik Gminy 

Więcbork. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
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Zmiany WPF dotyczą gównie  danych za rok 2021 i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Zmiany te wymusiły także aktualizację limitów wydatków na 

rok 2021 w załączniku przedsięwzięć. Zaplanowany dotychczas deficyt, który wynosił 

3.400.000,00 zł zmniejsza się do kwoty 3.000.000,00 zł. Zmniejszenie deficytu spowodowało 

zmniejszenie wartości przychodów . Przychody  po zamianach wynoszą 4.513.828,64 zł. na 

wartość przychodów składa się nadwyżka budżetowa z roku 2017 (107387,02 zł), roku 2018 

(2.120.740,21 zł) i częściowo 2020 (896.069,41 zł), a także środki, o których mówi art. 217 

ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych wysokości 1.389.632,00 

zł(1.176.232,00 zł to środki z RFIL, 19.900,00 zł to niewydatkowane w ubiegłym roku środki 

pochodzące z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi). Kwota rozchodów roku 

2021 nie ulega zmianie i wynosi 1.513.828,64 zł. Zmniejszenie deficytu i zmiana w strukturze 

przychodów spowodowały konieczność korekty wydatków i przychodów w roku 2022, tak 

aby spełniać warunki określone w §5 niniejszej uchwały. Dodatkowo do załącznika 

przedsięwzięć wprowadza się nowe zadania: 

1. Kujawsko-Pomorska Teleopieka – okres realizacji trzy lata z limitem zobowiązań 

wynoszącym odpowiednio: rok 2021- 11.985,32 zł, rok2022 i 2023 po 4.970,64 zł. Każdy, 

2. Budowa ścieżki pieszo-rowerowej od Runowa Krajeńskiego do Więcborka na gruntach 

leśnych i przyległych do drogi wojewódzkiej nr 242 na kilometrażu 0+250 do 1+356  

(dokumentacja)- okres realizacji  dwa lata z limitem zobowiązań wynoszącym odpowiednio: 

rok 2021 i 2022 po 44.000,00 zł każdy,  

3. Budowa Ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 na kilometrażu 

42+08 do 43+590 (dokumentacja)- okres realizacji dwa lata  z limitem zobowiązań 

wynoszącym odpowiedni: rok 2021 – 46.000,00 zł i rok 2022 – 44.000,00 zł, 

4. usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej  

z terenu Gminy Więcbork – realizacja rok 2022 z limitem wynoszącym 88.020,00 zł. 

Wprowadzenie zmian w budżecie roku 2021 w okresie ostatniej aktualizacji WPF  

i planowane nowe przedsięwzięcia wieloletnie wymusiło potrzebę korekty danych w latach 

2021-2022 w zakresie dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych na programy i 

projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 

3 ustawy o finansach publicznych. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych  

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Z posiedzenia ubył radny Henryk Szwochert /obecnych 13 radnych/ 

Przewodniczący Komisji ogłosił pięciominutową przerwę w obradach 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

W II części posiedzenia głos zabrała Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

p. Joanna Soja-Tońska, która omówiła bieżącą działalność jednostki. 
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Miejsko-Gminny ośrodek Kultury w Więcborku jest na etapie wznawiania zajęć 

artystycznych po przerwie wakacyjnej. Część zajęć jest wznawianych, część trwała przez 

okres wakacyjny. 

 Zajęcia w Akademii Skrzata i zajęcia plastyczne i umuzykalniające dla dzieci kl. IV-VI – 

spotkanie organizacyjne 29.09.2021r. 

 Formacja taneczna grupa młodsza otwiera nabór – spotkanie organizacyjne 30.09.2021r.. 

grupa starsza taneczna – zajęcia trwają jakiś czas. 

 Malarstwo sztalugowe – nowa forma aktywności artystycznej – spotkanie organizacyjne 

5.10.2021r. 

 Więcborskie Mażoretki – młodsza i starsza grupa. Zajęcia organizacyjne dla młodszej 

grupy – 6.10.2021r. o godz. 16:00, starsza grupa spotyka się cały czas. 

 Nauka gry na instrumentach klawiszowych – zajęcia odbywają się w piątki i poniedziałki. 

Są to zajęcia indywidualne. 

 Więcborska Orkiestra Dęta – zajęcia odbywają się w środy. Przygotowywana jest akcja 

promocyjna w szkołach podstawowych gminy Więcbork. 

 Zajęcia plastyczne – 30.09.2021r. spotkanie organizacyjne dla rodziców i dzieci od godz. 

14:00 – 18:00 /będzie ustalany grafik zajęć/. 

 Zajęcia teatralne dla dzieci i młodzieży odbywają się w środy, czwartki, piątki  

i poniedziałki. Opracowywane są nowe scenariusze i odświeżane ubiegłoroczne, aby  

w październiku zaprosić przedszkolaki  z terenu gminy Więcbork na przedstawienie.  

 Zajęcia teatralne dla seniorów odbywają się we wtorki, zostały wznowione z końcem 

sierpnia. Nawiązana została współpraca z akompaniatorem, który ubogaci występy 

seniorów i zadba o właściwa oprawę muzyczną. 

 Zajęcia wokalne dla seniorów – odbywają się w poniedziałki w Centrum Aktywności 

Seniora. Docelowo MGOK zależy na stworzeniu grupy wokalnej seniorskiej. 

 Zajęcia wokalne dla dzieci i młodzieży – trwa nabór do młodszej grupy wokalnej, grupa 

starsza spotyka się w piątki i przygotowuje się w tej chwili do eliminacji w wojewódzkim 

konkursie zespołów wokalnych „Jednym Głosem”. Eliminacje lokalne odbędą się  

w MGOK w Więcborku.  

 MGOK prowadzi sprawy projektów z dofinansowaniem środków zewnętrznych 

 Organizacja i przeprowadzenie „Kuchnia Rybacka Słowian”- kwota projektu 

18.500,00 zł, wnioskowana 12.600,00 zł, wkład własny 5.900,00 zł. Projekt jest 

zrealizowany, aktualnie na etapie drugich uzupełnień do wniosku o płatność 

końcową /Projekt „Rybactwo i Morze”/, 

 Projekt „Wesoła Wieś Krajeńska” – organizacja i przeprowadzenie warsztatów  

i wydarzeń promujących lokalne tradycje i dziedzictwo kulturowe Krajny. Kwota 

projektu 87.000,00 zł. projekt jest zrealizowany w części z uwagi na dużą ilość 

działań i czas pandemii, który uniemożliwił realizację zadań, złożony został 

wniosek o przesunięcie terminu realizacji. W ramach Projektu przewiduje się 

organizację i przeprowadzenie konkursów kulinarnego, warsztatów tanecznych 

wraz zakupem strojów dla Więcborskich Mażoretek, organizację  

i przeprowadzenie warsztatów tradycji ludowych na Krajnie, konkursu 

kulinarnego „Wieś po Krajeńsku”, organizację i przeprowadzenie warsztatów 

rękodzielniczych o raz warsztatów filmowych. /PROW/ 

 Projekt „W świecie Filmu Grup Młodzieżowych” – Projekt zakłada powstanie 

klubu młodzieżowego w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie i uruchomienie dla 

młodzieży warsztatów filmowych, warsztatów z obróbki wełny, warsztatów 

ceramicznych, rękodzieła, rzeźby, warsztatów kulinarnych, warsztatu dla 

animatorów, wyjazdu do kina oraz pokaz filmów i spotkanie integracyjne dla 

społeczności lokalnej na podsumowanie Projektu. Koszty Projektu ogólne 

52.830,00 zł: dofinansowanie 48.180,00 zł , wkład własny 4.650,00 zł. MGOK jest 

na etapie podpisania umowy na organizację. Projekt zostanie zrealizowany od 

października 2021r. do czerwca 2022 roku./EFS/ 
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 Więcborskie Wakacyjne Kursy Mistrzowskie – organizacja kursów mistrzowskich 

dla mieszkańców gminy Więcbork, członków Więcborskiej Orkiestry Dętej oraz 

uczestników sekcji wokalnej i osób chętnych spoza gminy Więcbork. projekt jest 

zrealizowany, jest złożony raport końcowy. Są poprawki po analizie, MGOK 

czeka na zatwierdzenie raportu końcowego. Całkowity koszt działania, to kwota 

74.825,46 zł  - dofinansowanie 40.000,00 zł, przychody 20.170,00 zł, wkład 

własny 14.655,46 zł /środki Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego  

i Sportu/. 

 Modernizacja sali widowiskowej MGOK w Więcborku. W ramach Projektu 

przewidziany jest remont sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Zakres prac obejmować będzie: wymianę foteli i remont podłogi. Etap prac 

pozwoli zapewnić podstawowe warunki niezbędne do prowadzenia działalności 

kulturalnej i zapewnienia bezpieczeństwa widzów. Ilość foteli do wymiany to 223 

szt. Całkowity koszt realizacji: 545.781,46 zł, dofinansowanie z Ministerstwa 

Kultury – 120.000,00 zł, wkład Gminy Więcbork 352.000,00 zł, wkład MGOK – 

73.781,46 zł. informacja o uzyskaniu dofinansowania wpłynęła w kwietniu br., 

pierwszą aktualizację wniosku złożono 15 czerwca 2021r., drugą 9 sierpnia br.. 

Umowa o dofinansowanie wpłynęła 22 września br. Planowany termin ogłoszenia 

przetargu około 10 października br. termin realizacji zadania do 31 grudzień 

2021r. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Beata Kopta zapytała, na czym będzie polegała, ta dodatkowa akcja promocyjna  

w szkołach. 

 

Dyrektor MGOK wyjaśniła, że chce, aby instruktorzy pracujący w Więcborskiej Orkiestry 

Dętej udali się do szkół, do klas III i przeprowadzili tam lekcję umuzykalniająca  

z pokazaniem instrumentów i zachęceniem dzieci do przychodzenia na lekcje Orkiestry. 

 

Dlaczego promocja ma się ograniczyć jedynie do klas III? – pytała radna Kopta. 

 

Taki był pomysł Panów prowadzących. Stwierdzili oni, że 10 lat jest to wiek, w którym 

najłatwiej można rozpocząć naukę gry na instrumencie. Na pewno jeżeli będzie ochota i czas, 

rozszerzymy to o inne klasy – odpowiedziała Dyrektor MGOK. 

 

Radna Kopta mówiła, że telefon do Kapelmistrza przekazała Przewodniczącej Samorządu 

Uczniowskiego, która uważa, że wśród uczniów są talenty, natomiast szkoła nie posiada 

instruktorów, którzy by ich poprowadzili. Pandemia nieco przeszkodziła w działaniach w tym 

zakresie, ale jej sugestią jest, aby objąć tą rekrutacją objąć wszystkich uczniów i sprawdzić 

ich potencjał. Natomiast Zastępca Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 sam grał w zespole 

muzycznym będąc uczniem liceum ogólnokształcącego. Bardzo chciałby, aby sama Szkoła 

Podstawowa miała swój zespół muzyczny i w tym też zakresie potrzebowałaby wsparcia 

MGOK. Tego wsparcia oczekiwałaby również szkoła w utworzeniu szkolnych chórów 

dziecięcych. 

 

Radna Beata Lida odniosła się do informacji Dyrektor odnośnie pozyskanych środków 

zewnętrznych, czy też tych które zamierza pozyskać na funkcjonowanie MGOK i tego, co się 

w nim dzieje i dziać będzie. Radna zauważyła, że to o czym mówiła Dyrektor to działalność, 

która odbywa się w Więcborku, ona chciałaby natomiast wiedzieć, jakie propozycje Dyrektor 

ma dla świetlic wiejskich będących w strukturach Ośrodka i mieszkańców wsi. Ponadto 

pytała, jak wygląda kwestia podpisywania umów na wynajem świetlic na imprezy 

okolicznościowe. Większość świetlic ma swoich opiekunów, którzy otrzymują zapłatę za 
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utrzymanie porządku w obiekcie. Co w przypadku, kiedy świetlica jest wynajmowana, a nie 

ma ona opiekuna.  

 

Dyrektor MGOK powiedziała, że jest również zdania, iż zajęcia w świetlicach powinny się 

odbywać stacjonarnie i regularnie, ale to co można w tej chwili zrobić nie mając kadry ani 

środków, żeby zabezpieczyć każdą świetlice wiejską, to te zajęcia, które będą realizowane  

w ramach Projektu. Jeżeli uda się pozyskać środki zewnętrzne, to wówczas w te projekty 

włącza się organizowanie zajęć w świetlicach wiejskich. Tego typu zajęcia odbędą się  

w ramach projektu „Wesoła Wieś Krajeńska”, w ramach którego odbędą się warsztaty 

tradycji ludowych. Dyrektor przyznała, że są to jednak zajęcia okazjonalne z uwagi na to, iż 

budżet MGOK nie przewidywał takowych zajęć, a koszty utrzymania pracownika na 

świetlicach wiejskich są spore. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, to jeżeli świetlica nie ma 

opiekuna, tak jak jest to w Pęperzynie, wówczas zajmuje się tym Pan Sołtys. Poza tym 

świetlicowy nie ma obowiązku sprzątania po prywatnych imprezach okolicznościowych. 

Osoba wynajmująca jest zobowiązana do przywrócenia obiektu do stanu pierwotnego.  

 

Radna Natasza Ksobiak stwierdziła, że być może tak było kiedyś, bo sama korzystała ze 

świetlicy w Wituni i zanim weszła musiała świetlicę posprzątać. 

 

Radna Lida pytała o podpisywanie umów tj. kto taka umowę może podpisać. Słyszała, że 

nie może jej podpisać osoba pracująca zawodowo. 

 

Dyrektor MGOK wyjaśniła, że umowę może podpisać każdy. Jest to umowa zlecenie  

i wyjątkiem jest rolnik, który musi składać oświadczenie o wysokości dochodów do KRUS. 

Jeżeli nie przekraczają progu, to wówczas z KRUS „nie wypadają”. Kiedyś były takie 

problemy, teraz raczej nie bo ten dochód z tytułu opiekuna świetlicy jest niewielki.  

 

Radna Ksobiak pytała o wysokość uposażenia opiekuna świetlicy. 

 

Dyrektor MGOK podała, że nie pamięta dokładnie, ale jest to kwota ponad sto złotych 

miesięcznie. 

 

Radna Kopta prosiła o doprecyzowanie w jaki sposób ta promocja w klasach III będzie 

wyglądała. 

 

To będą spotkania w klasach trzecich – Dyrektor MGOK. 

 

Czy przyjdziecie indywidualnie, czy będzie to jakieś zaproszenie? Chodzi o to w jaki sposób  

chcecie się ze szkołami umawiać? – dociekała radna Kopta. 

 

Będziemy chcieli wejść normalnie na jedną godzinę lekcyjną w porozumieniu z dyrektor 

szkoły – Dyrektor MGOK. 

 

Radna Dorota Wnuk nawiązała do poprzedniego posiedzenia Komisji, na którym radni 

wysłuchali Raportu z Monitoringu Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Więcbork. w tym zakresie wywiązała się wówczas dyskusja, podczas której radni dowiedzieli 

się o problemach z uzyskaniem od Dyrektor MGOK danych, które umieszczane są w tym 

Dokumencie. Chciała się dowiedzieć w związku z tym, jak przebiega współpraca MGOK  

z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Więcborku tj. jak wygląda to z perspektywy Dyrektor 

MGOK.  

Dyrektor MGOK stwierdziła, że współprac ta wygląda dobrze. Faktycznie tych danych do 

Raportu nie złożyła, ale to niedopatrzenie naprawiła po komisji, kiedy ten problem wyszedł.  
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Radna Wnuk zaznaczyła, że według informacji Dyrektora MGOK, był to nie pierwszy ale 

któryś z kolei raz, kiedy ta informacja nie wpłynęła od Dyrektor MGOK do MGOPS.  

 

Radny Jacek Kabattek w kontekście wspomnianych przez Dyrektor problemów kadrowych 

zapytał, czy w sytuacji organizowania przez sołectwo imprezy integracyjnej, można liczyć na 

wsparcie Ośrodka Kultury w postaci animatora, lub animatorki.  

 

Dyrektor MGOK sprostowała, że nie mówiła o brakach kadrowych, a o tym, że nigdy nie 

były przewidziane w budżecie osoby, które obsługują świetlice wiejskie merytorycznie, czyli 

animatorów na stałe zatrudnionych w świetlicach wiejskich. Ten stan kadrowy, który jest 

pozwala, aby okazjonalnie pojawić się w świetlicy wiejskiej.  

 

Radny Jan Antczak mówił, że od lat walczy o to, żeby budynek MGOK w Więcborku  

w końcu wyglądał tak, jak na taki obiekt przystało. Dlatego też z zadowoleniem przyjął 

informację, że w końcu odbędzie się w obiekcie długo wyczekiwany remont.  

 

Radna Kopta wskazała, że zwrócono się do niej, aby na łamach lokalnej gazety „WK” 

odnalazła informację, co dzieje się w Więcborku w Domu Kultury i jaki jest jego aktualny 

repertuar. W gazecie głównie widoczne jest, to, co dzieje się w Sępólnie, Sośnie i innych 

ościennych ośrodkach, natomiast wzmianki o wydarzeniach w Więcborku można odnaleźć 

sporadycznie. W związku z tym radna zapytała, czy Dyrektor wysyła informacje do „WK”,  

a oni tego nie publikują, czy też tak mało się dzieje, że tych wzmianek prasowych brak. 

Osobiście była na występie kabaretowym - biletowanym w Sępólnie i sala była pełna.  

W przyszłym tygodniu wybiera się do Nakła, 80,00 zł bilet i miejsca tez są tam wszystkie 

wykupione. Dyrektor owszem próbowała sporadycznie  takie imprezy organizować, pytanie 

czy byli chętni? Radna uważała, że dopóki nie ma decyzji o ponownym zamknięciu  

w związku z sytuacją epidemiczną, warto byłoby coś robić dla ludzi i jakieś biletowane 

występy dla mieszkańców zainicjować. Radna poruszyła również kwestię organizacji 

„Wieczoru Seniora”, który w najbliższym czasie odbędzie się w Ośrodku Kultury.  

W uroczystości udział biorą uczniowie Szkoły Podstawowej Nr 2 w Więcborku. Dotarły do 

niej informację, że sprzęt nagłaśniający - mikrofony itp. muszą zabierać ze sobą, a przecież 

MGOK ma zakupione takie wyposażenie. Czy nie można byłoby udostępnić tego sprzętu?  

 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że w rozmowie z Dyrektor Szkoły i nauczycielem padło 

pytanie, czy istnieje możliwość nagłośnienia, nie padła informacja, że potrzebny jest 

mikrofon. Poinformowała również, że MGOK w Więcborku nie ma akustyka na etacie, ale są 

inne osoby, które potrafią mikrofon podłączyć z kolumną. Nie powiedziano nic o tym, ze na 

próbie musi być mikrofon, a zapytano jedynie o możliwość odtworzenia muzyki. Ustawiono 

sprzęt do którego wkłada się pendrive, i na którym można odtworzyć muzykę. Jeżeli chodzi  

o duże imprezy, jest akustyk wynajmowany z zewnątrz, MGOK nie ma takiej osoby na etacie. 

Natomiast odnośnie informacjo o działalności bieżącej MGOK, to takie informacje są 

wysyłane do „WK”. Osobiście ma odczucie, że przez sezon letni Więcbork był Bardziej 

widoczny niż Sępólno, czy inne ościenne ośrodki. Z kolei z planowaniem imprez 

biletowanych w sezonie jesiennym dla szerokiej publiczności wstrzymała się w związku  

z planowanym na początek października przetargiem na remont sali kinowo-widowiskowej. 

Nie wie kiedy uzyska umowę i kiedy rozpocznie się remont. Stąd też nie zaplanowała  na ten 

czas żadnych imprez. Od miesiąca styczna takie plany oczywiście są. 

Radny Kabattek skupił się na repertuarze MGOK w Więcborku, który kierowany jest do 

mieszkańców gminy, szczególnie w okresie letnim w postaci różnego rodzaju zespołów 

muzycznych. Podał przykład stacji telewizyjnej TVP, w której lansowana jest muzyka  

z gatunku disco polo, która ma szerokie grono odbiorców w całej Polsce. Pytał dlaczego 

chociaż raz w ciągu sezonu letniego taka propozycja dla mieszkańców gminy nie pojawia się 

w ofercie MGOK. Pamięta, jak swego czasu w Więcborku wystąpił Zespół „BOYS”, koncert 

trwał dwie godziny i ściągnął tłumy ludzi, którzy się świetnie bawili. Nie neguje oferty dla 
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osób lubiących muzykę poważną, jazzową i inna z gatunku mniej popularnych, bo i ta ma 

swoich fanów, jednakże tych jest znacznie, znacznie mniej niż muzyki popularnej z ww. 

gatunku.  

 

Przewodnicząca RM przyłączając się do głosu przedmówcy pytała, czy jak Dyrektor układa 

kalendarium wydarzeń letnich, konsultuje z kimś swoje wybory, tudzież pyta kogo zaprosić. 

 

Uzgadniam to z grupa pracowników, a potem przedstawiam te uzgodnienia Burmistrzowi 

Więcborka – mówiła Dyrektor MGOK. 

 

Ilu w tej chwili jest animatorów na etacie w MGOK – pytała Przewodnicząca RM. 

 

Na umowie o pracę są cztery osoby -  Dyrektor MGOK. 

 

I to są wszystkie osoby, które pytacie, kogo zaprosić – stwierdziła Przewodnicząca RM. 

 

To nie jest tak, że pytamy. Układamy jakiś plan – Dyrektor MGOK. 

 

Przewodnicząca RM wyjaśniła, że chodzi jej o to, czy pytają ludzi - mieszkańców o ich 

preferencje i o to kogo chcieliby zobaczyć w Więcborku.  

 

Oczywiście, że pytamy. Nie jest to diagnoza w pełnym znaczeniu, ale rozmawiamy z osobami 

– Dyrektor MGOK.  

 

Rozumiem, że te osoby, których Pani pytała, wytypowały artystów, których Pani w tym roku 

zaprosiła? – Przewodnicząca RM 

 

Nie, to jest nasza propozycja i nie wynika ona z „typów tych osób”, bo typy są bardzo różne. 

Rozmawiamy z mieszkańcami, obserwujemy, jak się zachowują na koncertach i jaki rodzaj 

muzyki im odpowiada  - Dyrektor MGOK.  

 

Radna Ksobiak zaproponowała, aby wykonać być może taką mini diagnozę potrzeb 

społecznych w sferze kultury. Taką ankietę można byłoby zamieścić na stronie facebook, 

gdzie jest możliwość zamieszczania komentarzy. Odnotowała, jako przykrą sytuację kwestię 

organizowanego w latach ubiegłych „Kina Letniego”, które tego roku miało odbyć się 

bodajże na targowisku Miejskim i pamięta też falę, krytyki jaka w związku z tym spłynęła na 

Dyrektor i zarządzaną przez nią instytucję oraz na władze gminy i radnych. Impreza na 

powietrzu, więc łatwo byłoby to zorganizować w sposób bezpieczny biorąc pod uwagę 

sytuację epidemiczną. Sama pracuje w Opiece Społecznej i w okresie letnim Instytucja 

zorganizowała wiele pikników na świeżym powietrzu zapraszając różnych ciekawych ludzi  

z ciekawymi propozycjami rozrywki typu „granie na wielkim bębnie”, „Orkiestra na 

Rowerze” itp. Może warto wyłuskiwać i szukać takich „perełek”, które swoją nieszablonową 

formą zaintrygują mieszkańców i wciągną do wspólnej zabawy. 

 

Dyrektor MGOK powiedziała, że ważnym jest to, kto jest organizatorem imprezy. Instytucje 

kultury w Rozporządzeniu o ograniczeniu prowadzenia działalności kulturalnej, które nadal 

obowiązuje, mamy wprost napisane, że można organizować koncerty, na których publiczność 

siedzi na krzesłach w odpowiednich odstępach, zachowując dystans. Zatem pewnych rzeczy 

zgodnie z obowiązującym prawem nie da się zorganizować. Prawdopodobnie Ośrodek 

Pomocy Społecznej nie ma takiego ograniczenia.  

 

Jak to w takim razie organizuje Sępólno w Centrum Kultury i Sztuki? Oni nie maja krzeseł 

tylko normalne siedziska, proszę mi powiedzieć – Przewodnicząca RM. 

 



18 
 

W domu kultury organizuje imprezy z zachowaniem dystansu. Podobnym do wspomnianej 

przez radną imprezy w Sępólnie, jest ta zorganizowana 15 sierpnia, gdzie funkcjonował punkt 

szczepień, organizatorem było OSP Lubcza, a MGOK w Więcborku włączył się w imprezę- 

podobny schemat działania  – Dyrektor MGOK. 

 

Rozumiem, ale zarzut dotyczy tego, że było tego wszystkiego trochę mało, a gdzie indziej się 

działo więcej. Szukać rozwiązań i np. w przypadku „Kina Letniego” zamiast jednego, zrobić 

trzy seanse – mówiła radna Ksobiak. 

 

Radna Lida przyznała rację swojej przedmówczyni w tym, że jeżeli ktoś chce to i sposób się 

znajdzie, chociażby poprzez współpracę z różnymi podmiotami na terenie gminy Więcbork. 

przepis rzeczywiście w oderwaniu od rzeczywistości skoro MGOK nie może podjąć pewnych 

działań w pełnym zakresie, a inny podmiot, czy instytucja już tak. Przytoczyła przykład 

gminy Siecienko, gdzie dożynki organizował Dom Kultury, podczas którego wystąpiły dwa 

zespoły. Przy jednym owszem przy scenie ustawiono krzesełka z zachowaniem odległości, ale 

przy drugim już nie krzesła zostały odstawione. Uważała, że do wszystkiego należy 

podchodzić zdroworozsądkowo, gdyż wszystkie cięgi niezadowolenia zbierają władze Gminy 

i radni na stronach facebookowych. Natomiast profil imprez powinien być przygotowywany 

pod większość nie pod mniejszość. Można zaprosić Zespół, którego gaża wyniesie np. 

15.000,00 zł, ale można zaprosić zespół dla 1300 osób i też za te same pieniądze. Gmina 

Więcbork, jest taką gmina, gdzie mimo wszystko trzeba organizować imprezy dla większości. 

Nie stać na organizowanie imprez kameralnych. 

 

Radny Mateusz Łański dołączył do radnej Lidy i przekazała głos młodzieży licealnej,  

z którą pracuje,  i która ubolewa nad tym, że nic się dla niej nie organizuje. Próbował dla 

kontrargumentu wskazać na program Więcborskiej Sceny Letniej, ale stwierdzili, że niczego 

tam dla siebie nie odnaleźli. Młodzież proponowała, żeby w sezonie odbyły się dwa koncerty, 

które skupia szerokie grono mieszkańców. Przyznał, że ten głos również podziela.  

 

Radna Kopta poinformowała, że będąc na występie kabaretowym w Centrum Kultury  

i Sztuki w Sępólnie nie widziała, żeby zajęte było co drugie krzesło, zgodnie  

z rozporządzeniem o którym wspomniała Dyrektor MGOK w Więcborku. 

 

Teraz nie ma tego przepisu „co drugie miejsce, teraz można zapełnić salę do 75%, a do tego 

limitu nie wliczają się osoby zaszczepione. Przy kupnie biletu jeżeli ktoś oznajmi, że jest 

zaszczepiony nie liczy się do limitu, dlatego była pełna sala. Powiedziałam, że jesień jest dla 

nas czasem przetargowym i czasem, w którym chcemy zrobić remont Domu Kultury, dlatego 

w sali widowiskowej jesienią się nic nie odbywa. Są plany, żeby po remoncie od stycznia 

zacząć działać z koncertami w sali widowiskowej. Co do dwóch dużych imprez, to zrobimy je 

kiedy tylko będziemy mogli, zgodnie z zachowaniem zasad i przepisów prawa. Jako osoba 

zarządzająca Domem Kultury nie chce ryzykować, czy ktoś mi wytoczy proces, czy ktoś mi 

nie wytoczy procesu za złamanie rozporządzenia. Ja mogę się z nim nie zgadzać i uważać, że 

jest nielogiczne, ale muszę przestrzegać prawa. Tylko dlatego taka forma letnich imprez była 

zorganizowana  – wyjaśniła Dyrektor MGOK.   

  

Przewodnicząca RM zabierając głos mówiła, że dość wnikliwie przeanalizowała, głosy 

radnych odnośnie działalności MGOK i pokusiła się też o przejrzenie strony internetowej 

Instytucji Kultury w Więcborku. W związku z tą ostatnią czynnością zapytała, dlaczego 

strona facebookowa nie jest udostępniona wszystkim tj. również osobom nie posiadającym 

tego komunikatora. 

 

Na jakiej podstawie Pani tak twierdzi – Dyrektor MGOK. 

 

Ponieważ, jako osoba nie mająca facebooka nic tam nie zobaczę – Przewodnicząca RM. 
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Trzeba mieć facebooka żeby tam wejść – Dyrektor MGOK. 

 

A jeżeli nie mam facebooka to co? – Przewodnicząca RM 

 

Można wejść na stronę internetową – Dyrektor MGOK. 

 

Przewodnicząca RM zauważyła, że informacje na stronie internetowej pojawiają się  

z tygodniowym opóźnieniem. Pytanie dlaczego nie udostępniono Facebooka wszystkim 

mieszkańcom. Radna prosiła, żeby Dyrektor dowiedziała się, co trzeba zrobić, aby strona 

facebookowa była dostępna dla wszystkich i stosownie z ta wiedzą  zastosowała ustawienia 

strony. Kolejne pytanie radnej dotyczyło działań MGOK w okresie od 1 stycznia do chwili 

otwarcia MGOK po zamknięciu spowodowanym lock downem. 

 

Muszę przygotować taką informację, bo z głowy tego nie powiem – Dyrektor MGOK.  

 

To ja powiem, co działo się na stronie internetowej: pierwsza informacja ukazała się, że 

MGOK przygotowuje „Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy”, druga informacja była  

o feriach online, trzecia mówiła o konkursie na pisankę i palmę wielkanocną. Radna pytała, 

co w tym czasie robili animatorzy w ww. czasie ?- Przewodnicząca RM. 

 

Pracowali zdalnie. Komunikowali się z grupami i młodzieżą poprzez komunikatory: np na 

Messenger – Dyrektor MGOK.  

 

Gdzie to jest uwidocznione, bo na stronie tego nie ma – Przewodnicząca RM. 

 

Nie zobaczy tego Pani, bo to są grupy zamknięte – Dyrektor MGOK. 

 

A, jak często się łączyli?, codzienne? – Przewodnicząca RM. 

 

Tak – Dyrektor MGOK. 

 

Ile osób się tam łączyło? – Przewodnicząca RM 

 

Nie mam wiedzy w tej chwili – Dyrektor MGOK. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że szkoda, że jako Dyrektor Instytucji nie posiada wiedzy  

o tym, co się działo. Jeżeli chodzi o plan imprez chciałaby, aby jego konstruowanie odbywało 

się przy udziale mieszkańców, radnych. Taka rozmowa o tym, kogo zaprosić na występy 

mogłaby odbyć się np. na spotkaniu Samorządu mieszkańców Więcborka. Była zdania, że te 

osoby, które zostały zaproszone na występy w tegorocznym sezonie letnim, były kompletnie 

nietrafione, o czym zresztą radni rozmawiali na poprzednim posiedzeniu Komisji 

Połączonych. Na koncerty artystów niszowych przychodziło po 30-40 osób.  

 

Na żadnym koncercie nie było takiej frekwencji. Wnikliwie to liczyliśmy, przedstawię Pani 

całe zestawienie – Dyrektor MGOK. 

 

Proszę mi powiedzieć, dlaczego oferta dla dzieci pojawiła się dopiero 20 września? I dlaczego 

zajęcia plastyczne, czy taneczne rozpoczynacie dopiero od października?, co dzieje się we 

wrześniu w MGOK? - Przewodnicząca RM.  

 

Wrzesień jest miesiącem urlopowym instruktorów. Zajęcia teatralne i wokalne się odbywały, 

zajęcia plastyczne nie – Dyrektor MGOK.  

 

Czy zajęcia wokalne są odpłatne? – Przewodnicząca RM 



20 
 

 

Nie są odpłatne – Dyrektor MGOK. 

 

A zajęcia nauki gry na pianinie i gitarze? – Przewodnicząca RM. 

 

Są odpłatne. To są zajęcia indywidualne – Dyrektor MGOK. 

 

Proszę powiedzieć, na jakiej podstawie Pani. P 2.805,00 zł, co miesiąc pobiera za naukę gry 

na pianinie, zajęcia animacyjne i konferansjerkę na wydarzeniach /od 7 stycznia 2021do 31 

grudnia 2021/. Jak byliście zamknięci to też były zajęcia? - Przewodnicząca RM. 

 

Były zajęcia online i zajęcia indywidualne też się odbywały w Domu Kultury – Dyrektor 

MGOK. 

 

Skoro zajęcia są odpłatne, a instruktor dostaje jeszcze dodatkowo 2.805,00 zł, to jak to się 

ma? – Przewodnicząca RM. 

 

A dlaczego zajęcia za które ktoś pobiera wynagrodzenie nie mogą być odpłatne dla 

mieszkańców? Jest to gdzieś zapisane, że muszą być bezpłatne. Środki za płatne zajęcia 

trafiają na konto Domu Kultury. Pani P. prowadzi zajęcia dwa razy w tygodniu, 20 godzin  

w ramach ¼ etatu na umowę zlecenie – Dyrektor MGOK. 

 

Dlaczego informacja o wydarzeniach, które organizuje MGOK pojawiają się na stronie 

internetowej tydzień, dwa tygodnie po – Przewodnicząca RM. 

 

Nie wszystkie informacje pojawiają się z takim opóźnieniem. Staramy się robić to na bieżąco. 

Czasami mam inne zajęcia w danym momencie i robię to z dwu, trzy dniowym opóźnieniem. 

Nie dwutygodniowym – Dyrektor MGOK. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że wybrała się z wizyta do Centrum Kultury i Sztuki  

w Sępólnie Krajeńskim. Dyrektor Instytucji oprowadziła ją po każdej sali i to, co zobaczyła 

może skwitować stwierdzeniem, że wszystko jest tam tak przygotowane i dopracowane, że po 

prostu chce się tam być. Dyrektor powiedziała jej, że od sierpnia prowadziła zapisy na balet  

i w ciągu dwóch dni nie było już wolnych miejsc. Zapisało się na tą formę aktywności 70 

osób. W Centrum, zrobiono specjalną sale do baletu, mają salę do ceramiki, sale w której 

spotykają się panie zajmujące świetlicami wiejskimi, dysponują przepięknym zapleczem  

i wszystko tam zrobione jest ze smakiem. W MGOK w Więcborku  remont trwa już rok, a jak 

wchodzi się do środka to, jak do szpitala nie jak do Domu Kultury. W tej chwili, a mamy 30 

września trwa wymiana kaloryferów, bo nie można było zrobić tego, kiedy MGOK był 

zamknięty. Dzieci przyjdą na zajęcia, a w obiekcie jest zimno. Jakiś czas temu poprosiła 

Dyrektor o ustalenie, co zrobić, żeby otoczenie obiektu na zewnątrz uporządkować i zadbać  

o jego estetykę. Do tej pory w tym temacie nic się nie dzieje. Pojemnik z gruzem przed 

MGOK stoi już dobry miesiąc. Jedyne, co w tym czasie zrobiła Dyrektor, to udzieliła 

wywiadu dla „Gazety Więcborskiej”, w którym stwierdziła, że Przewodnicząca RM  

w Więcborku nie zna się na kulturze. Na poprzednim posiedzeniu Połączonych Komisji RM  

powiedziała radnym i Burmistrzowi, że Dyrektor MGOK w Więcborku nikogo nie słucha  

i z nikim nie współpracuje, i nie jest to odosobniona opinia. 

 

To jest Pani opinia – Dyrektor MGOK. 

 

Tak, to jest moja opinia – Przewodnicząca RM. Kontynuując radna przedstawiła radnym na 

ekranie ściennym, bogaty kalendarz wydarzeń i zajęć zaplanowanych w Centrum Kultury  

i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim w miesiącu wrześniu. Dla porównania w MGOK  

w Więcborku odbyła się w tym czasie tylko jedna impreza, która notabene przeprowadzona 
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została w Centrum Aktywności Seniorów i miała charakter imprezy zamkniętej dla grona 

twórców. Jedyne, co dzieje się we wrześniu w MGOK, to zajęcia z tańca i próby 

Więcborskiej Orkiestry Dętej. Jedne opłacane przez rodziców, drugie ze środków Gminy. Nie 

do przyjęcia jest dla niej również, sytuacja w której Dyrektor nie czuje się odpowiedzialna za 

otoczenie wokół budynku MGOK w Więcborku, tłumacząc to jakimiś uzgodnieniami  

i podziałami terenu na ten należący do Ośrodka i ten należący do ZGK. Jeżeli przed 

zarządzaną jednostką widzi się bałagan, to naturalnym wydaje się zareagować i go 

uporządkować nie szukając kto i co powinien w tym zakresie zrobić. Mamy 30 września,  

a cała informacja Dyrektor o zajęciach w MGOK ograniczyła się tylko do plakatów na tablicy 

przed budynkiem. Dlaczego Dyrektor nie korzysta z  takiego instrumentu, jak e-dziennik 

poprzez którego dotarłaby do każdego rodzica i ucznia z terenu gminy Więcbork. dziś mamy 

już koniec września i każdy rodzic ma zaplanowane zajęcia dodatkowe dla swojego dziecka. 

Z listy uczestników zajęć MGOK wynika, że są to te same osoby uczestniczące w kilku 

różnych formach zajęciowych. Poza tym MGOK ogłasza konkursy cedując całą pracę na 

nauczycieli plastyki w szkołach i czeka, aż zostaną przyniesione gotowe prace.  

 

A jak inaczej mamy ogłaszać konkurs. Przekazujemy informację do szkół, bo tak najłatwiej 

możemy dotrzeć do uczniów. Uczniowie są później uczestnikami tego konkursu – Dyrektor 

MGOK. 

 

Możemy tu długo dyskutować, a nie zrozumie Pani tego, co chce jej przekazać. Prawda jest 

taka, że nie chce Pani z nikim współpracować. – Przewodnicząca RM. 

 

Radna Beata Lida – pytała, czy Dyrektor policzyła ile dzieci jednostkowo przychodzi do 

Domu Kultury?  

 

159 – odpowiedziała Dyrektor MGOK. 

Przewodnicząca RM mówiła, że według niej jest tak, że pewna grupa dzieci która chodzi np. 

na lekcje śpiewu, chodzi też na inne zajęcia artystyczne i stąd obliczenia Dyrektor tzn. ta 

sama grupa dzieci liczona jest podwójnie. 

 

Czyli wychodzi na to, że docelowo na zajęcia chodzi 30 osób z terenu gminy Więcbork i oni 

uczestniczą w zajęciach: muzycznych, plastycznych itd. I na tej podstawie zlicza się 

uczestników?- radna Lida. 

 

Nie, nie jest to prawda. Ja oczywiście sprawdzę i podam tą informację – Dyrektor MGOK. 

 

Radny Jan Antczak powiedział, że na spotkaniu padły ciężkie zarzuty pod adresem Dyrektor 

MGOK. Niestety trzeba je przyjąć i na ich podstawie wyciągnąć stosowne wnioski. Nie ma co 

unosić się gniewem, tylko poprawić to co należy poprawić.  

 

Przewodnicząca RM przywołując ponownie artykuł w „Gazecie Pomorskiej” wskazała, że 

Dyrektor podała tam, że 159 dzieci uczęszczających na zajęcia do MGOK to 10% 

społeczeństwa gminy Więcbork. Według niej natomiast jest to raczej 1%-3%. 

 

Sprawdzę to, bo nie pamiętam, ale wydaje mi się, ze chodziło mi o uczestników imprez  

i wydarzeń, a to jest większa grupa niż ilość dzieci na zajęciach w MGOK – Dyrektor 

MGOK. 

 

Radny Stanisław Wegner powiedział, że takie, jakie jest pokłosie pracy Dyrektor, taka jest 

też jej osoba. Wskazał, że to ona rozbiła Więcborską Orkiestrę Dętą w poprzednim jej 

składzie. To Ona chciała narzucić Orkiestrze swoje wizje i „ustawiać wszystkich, jak 

chłopców”. Charakter Dyrektor nie pozwolił wypracować żadnego kompromisu i cały czas 

jest tak samo.  
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Radna Ksobiak powróciła do tego, o czym wcześniej powiedziała Przewodnicząca RM,  

a mianowicie do kwestii uzgadniania planu pracy jednostki MGOK. Wie, że praktyka 

uzgadniania kalendarza wydarzeń kulturalnych w innych samorządach ustalana jest w nieco 

szerszym decyzyjnym gronie. Zatem prosi, aby ta sugestia była wzięta pod uwagę przez 

Dyrektor MGOK i Burmistrza Więcborka, a opiniowanie wspólne planu działań wpisało się 

na stałe w działania MGOK. Radni maja kontakt ze społeczeństwem, słyszą o ich potrzebach, 

o tym co im się podoba, a co nie. Ponadto, jeżeli strona facebookowa MGOK działa prężnie, 

warto byłoby tam zapytać o preferencje mieszkańców i odpowiednio modelować profil 

działalności. Jeżeli znane będą oczekiwania mieszkańców, wspólnie również z radnymi 

można dopasować odpowiedni repertuar. Koniecznie też należy zobowiązać pracowników 

Jednostki Kultury do poszukiwania, ciekawych propozycji tzw. „perełek”, które zaintrygują 

mieszkańców – odbiorców kultury i sprawią, że będą chcieli w tych wydarzeniach 

uczestniczyć. Ważna w tym aspekcie, jest też wymiana informacji i doświadczeń pomiędzy 

osobami z branży. 

 

Przewodnicząca RM raz jeszcze odniosła się do wnętrze budynku MGOK w Więcborku. 

Mówiła, że z zewnątrz obiekt wygląda dobrze, natomiast po wejściu do środka odnosi się 

wrażenie, jakby weszło się do szpitala. Jeżeli Dyrektor nie ma pomysłu, jak nadać charakteru 

wnętrzom, powinna zasięgnąć opinii fachowców. Po wejściu do Centrum Kultury i Sztuki  

w Sępólnie odnosi się zupełnie inne wrażenie, mało tego tam po prostu pachnie. 

Pomieszczenia w Więcborku nie dość, że małe to jeszcze porozrzucane po całym obiekcie,  

a wszystko to pozasłaniane zasłonkami. Dyrektor CKiS w Sępólnie zapytana, czy 

kiedykolwiek była w MGOK w Więcborku, stanowczo zaprzeczyła. Dla niej jest to co 

najmniej dziwne, że ludzie którzy współpracują, czy też powinny współpracować nie mają ze 

sobą żadnego kontaktu. Prawda jest taka, że ta współpraca powinna być ścisła i polegać na 

wymianie doświadczeń i nie tylko. Skoro wrzesień jest miesiącem urlopowym dla 

pracowników, to może warto zapełnić pustkę np. komercją i przyjazdem kina. 

 

Burmistrz Więcborka przysłuchując się toczącej dyskusji prosił, by łagodzić emocje, bo ich 

nadmiar zdecydowanie niczemu nie służy. Powiedział, że wszystkie uwagi przyjmuje również 

do siebie i  je przeanalizuje. Odpowiadając radnemu Łańskiemu wskazał, że pamięta ,kiedy 

lata temu były tylko dwie imprezy w sezonie oprócz tego nic więcej się nie działo. Wtedy był 

zarzut, że to za mało, że nic się nie dzieje. Dlatego też lata temu podjęto decyzję, żeby 

przynajmniej w sezonie turystycznym, co tydzień proponować jakieś wydarzenie kulturalno-

artystyczne, żeby co tydzień coś się działo. Oprócz tego, z wyjątkiem obecnego czasu 

pandemii, organizowane są „Dni Więcborka”, a w ramach nich odbywa się Jarmark 

Krajeński, Biesiada Śląska i inne trwające cały tydzień imprezy zwieńczone jednym dużym 

koncertem. Być może dziś podobnie jak w przypadku dożynek, mając na względzie tą wiedzę 

która ma dziś, podjąłby inną decyzję. Dziś uważa, że można było zaryzykować i spróbować 

inaczej.  Gdyby do skutku doszły imprezy zaplanowane w ramach „Dni Więcborka” i koncert 

Zespołu „IRA”, nie ma wątpliwości, że cała masa mieszkańców gminy Więcbork, ale również 

turystów i wiele innych osób z zewnątrz odwiedziłoby Więcbork i byłoby zadowolonych. 

Zdecydowano, że nie będzie to realizowane z uwagi na obostrzenia dotyczące organizacji 

imprez masowych i związanych z tym restrykcji. Pewnie można byłoby podjąć się realizacji, 

ale zawsze wszystko jest dobrze, dopóki ktoś nie przyczepi. Jak coś by się zadziało, mówiono 

by, że przecież był świadomy ograniczeń. W minionym sezonie turystycznym praktycznie co 

tydzień coś się działo. Też ma panien dylemat i niedosyt, o czym mówił na poprzednim 

spotkaniu Komisji, bo te niszowe zespoły dedykowane były właśnie młodym i dla młodych, 

aczkolwiek się nie sprawdziły. Okazuje się, że dla młodych ludzi, jeżeli nie jest to nazwisko 

znane i nie ma odpowiedniej ilości polubień na stronie, nie jest artystą topowym i nie są nim 

zainteresowani. Jeżeli chodzi o  muzykę poważną, to w tym roku nie było jej tak dużo, jak  

w latach ubiegłych i może rzeczywiście należy szukać pewnej równowagi. Niemniej będzie 

powtarzał stanowisko i bronił tego stanowiska, że w przypadku p. Andrzej Dobber, który jest 
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z Więcborka, którego zasług nikt z obecnych nie będzie negował,  należy zrobić wszystko, 

aby kojarzony z Więcborkiem. Burmistrz uważał, że zorganizowanie w Więcborku „Kursów 

mistrzowskich”, było bardzo dobrym pomysłem, bo ściągnęło wiele osób spoza gminy 

Więcbork i wiele z tych osób już zadeklarowało powrót wakacyjny z rodziną w celach 

rekreacyjnych. Jeżeli czyta w gazecie tytuł ”Więcbork – regionalną stolicą muzyki 

poważnej”, to osobiście odczytuje jako pozytyw. Oczywiście, podobnie jak obecni uważa, że 

należy popracować nad tym, żeby lepiej trafiać z ofertą w gusta młodych ludzi, tak by i oni 

znaleźli w tej ofercie coś dla siebie., a także dla większości mieszkańców, którzy np. preferują 

muzykę, łatwą, lekką i przyjemną, przy której się dobrze bawią i wypoczywają.  

 

Radna Kopta uznała, że w dniu jutrzejszym pierwszą rzeczą która powinien zrobić Burmistrz 

powinno być spotkanie z Dyrektor MGOK w Więcborku oraz Dyrektorem ZGK  

w Więcborku i doprecyzowanie kto za co odpowiada w zakresie dbałości o estetykę terenów 

zielonych i nie tylko wokół budynku Ośrodka Kultury. Od wielu lat ta dbałość ogranicza się 

do wykorzenia trawy i pielęgnacja żywopłotu. Natomiast ingerencji wymaga to, co wyrasta  

z tych krzaków, krzewów itd. To priorytet na jutro, a plan pracy na kolejny rok to  

w niedalekiej perspektywie. 

 

Radny Wegner stwierdził, że widzi to w ten sposób, że osoba Dyrektor MGOK i jej sposób 

bycia – niedostępna natura, nie przyciąga dzieci i młodzieży do Ośrodka Kultury. Jeżeli 

chodzi o repertuar to powinien być on różnorodny i odpowiednio zrównoważony, bo każda 

grupa gustuje w innych formach rozrywki. 

 

Przewodnicząca RM wypunktowała jeszcze jedną z uwagę. Dotyczyła ona suportów 

młodzieży uczęszczającej na warsztaty muzyczne w MGOK przed koncertami zaproszonych 

artystów w ramach Letniej Sceny Muzycznej. Radna mówiła, że nie odnotowała żadnego 

takiego występu w przedmiotowym okresie na wskazanych imprezach. Może warto rozważyć 

zatrudnienie menadżera, który będzie organizował komercyjne imprezy, bo tak naprawdę 

działalności Domu Kultury w Więcborku na zewnątrz nie widać.  

 

Radny Władysław Rembelski podsumowując  powiedział, że padło wiele krytycznych słów 

i propozycji. Chciałby, aby w pewien sposób to sformalizować. Wydaje mu się, że radni są 

przedstawicielami społeczeństwa, zatem według niego należałoby przyjąć zasadę, że plan 

pracy Domu Kultury oraz jego zmiany powinny być opiniowane przez Komisję Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Radny Wegner optował za propozycją Przewodniczącej RM tj. za wprowadzeniem zarządu 

menadżerskiego. Był zdania, że byłoby to tańsze rozwiązanie, wówczas też radni mieliby 

większy wpływ na to co się dzieje w zakresie kultury. W tej chwili Gmina przeznacza na 

MGOK horrendalne pieniądze, a efekty są mizerne. 

 

Radna Brygida Migawa stwierdziła, że Wiejski Dom Kultury w Sypniewie pod 

Kierownictwem p. Moniki Kujawy działa według niej prężnie i bez zarzutu. Jeżeli chodzi  

o ilość dzieci i tego, że  na zajęcia chodzi tylko niewielka grupa, to według niej w tym 

zakresie niczego na siłę się nie wymusi skoro dziecko nie ma takiej woli. 

 

Radna Beata Kopta mówiła, że na ostatniej Komisji rzeczywiście wskazywała na WDK, 

jako przykład że można robić dobra robotę. Tam bardzo duże znaczenie ma współpraca  

z miejscowa szkołą i to poniekąd jest klucz do sukcesu. Chciałaby więc żeby i w Więcborku 

ta współpraca ze szkołami w mieście i na wsiach była bardziej widoczna. Mówi się, ze dzieci 

nie można oderwać od komputerów, dzieci się nudzą, a jak nudzą to i pojawiają się szeroko 

ostatnio komentowane przez radnych, akty wandalizmu, a tak naprawdę nie daje się im 

alternatywy, to znaczy czegoś co ich zajmie, odciągnie od złych nawyków. Dobrym 
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przykładem współpracy ze szkołami jest obecnie harcerstwo, gdzie dzieci chętnie wstępują  

i działają. Kluczową sprawą jest odpowiednie dotarcie do dzieci i ich rodziców. 

 

Przewodniczący Komisji zamykając dyskusję mówił, że propozycja, jaka padła ze strony 

radnego Rembelskiego jest rozsądna. Głosy dotyczące pozyskania dzieci ze szkół, czy też 

przeprowadzenie kampanii, która przyciągnie dzieci i młodzież do aktywności w Ośrodku 

Kultury jest również głosem ważnym i słusznym. Wśród tej grupy dzieci i młodzieży na 

pewno są nieodkryte talenty, które potrzebują właściwego bodźca do działania  

i odpowiedniego fachowego ukształtowania. 

 

Dyrektor MGOK podziękowała za wszystkie przekazane w trakcie spotkania uwagi. 

Większość z uwag była merytoryczna i na pewno zostanie uwzględniona w pracy Miejsko- 

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 
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